
С Ъ В Е Т З А Е Л Е К Т Р О Н Н И М Е Д И И 

П Р О Т О К О Л 

№ 3 0 

от заседание, състояло се на 04. 05. 2006 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, академик Людмил Стайков, 

доц. д-р Маргарита Пешева, г-жа Мария Стефанова, проф. Марко Семов, 

г-н Милен Вълков, д-р Райна Николова, г-н Райчо Райков, г-н Стефан 

Димитров. 

ОТСЪСТВАЛИ: няма 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Обсъждане на критерии, приоритети и срокове във връзка с 

предстоящото лицензиране на радио- и телевизионни оператори; 

2. Докладна записка от отдел Лицензни и регистрации; 

3. Решение за 23-та редовна среща на ЕПРА - 17-20 май 2006г., Дания; 

4. Информация от доц. д-р Лилия Райчева, относно материали от 40-то 

заседание на ПКТТ; 

Разни: 

> Информация, относно семинар за обучение на експертите от 

регионалните центрове. 

Начало на заседанието, водено от г-н Р. Райков, Председател на СЕМ, 

13,00 часа. Протоколист - Соня Маринова. 
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Г-н P. Райков откри заседанието и предложи за гласуване дневния ред. 

Д-р Р. Николова поиска обсъждане в точка "Разни" на публикация във 

вестник Седем и решение за реакция от страна на СЕМ. Съветът започна 

обсъждане на точка "първа". 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

Д-р Р. Николова заяви, че е необходим конкретен текст за критериите, 

който СЕМ трябва да предложи.Според нея приоритетите се състоят от две 

части - общи приоритети от законодателството и конкретни приоритети, 

които ще се обсъждат на срещата с КРС. Би трябвало радио- и 

телевизионните конкурси да започват от §9а от ЗРТ и всички други алинеи 

от този параграф /така ще има равнопоставеност/. Необходимо е да се 

определи общия брой на конкурсните процедури, съгласувано с отдел 

Лицензиране и регистрации. Възможно е началото да започне с обявяване 

на 10 конкурса за 10 града/наполовина радио- и телевизионни/, 

разпределени по §9а и старт от най-големите градове по броя на 

населението, където не са провеждани конкурси/ на първо място София/; 

Доц. д-р М. Пешева подчерта, че е необходимо във всички опции да се 

обявят конкурси за реално свободни честоти и по всички алинеи на §9а. Тя 

цитира доклада: за радио програмите - тези 96 свободни честоти са в 31 

града. Градовете, за които има отговор от КРС, са разделени на 3 групи: с 

население до 60000 души, до 10000 и с население под 10000/ първа група -

11 града, 46 свободни честоти; втора група - 15 града, 42 свободни 

честоти, трета група - 5 града и 8 свободни честоти/. За телевизионите 

програми - КРС дава отговор за 34 града: първа група - 19 града с 54 

свободни честоти, втора група - 12 града и 27 свободни честоти, трета 

група - 3 града с 5 свободни честоти. Данните от доклада аргументират 

решението да се обявят конкурси за големите градове. КРС дава отговор за 

за телевизионни програми / 25 областни града/ и за радиопрограмите/12 

областни града/. Г-жа М. Пешева подкрепя идеята на г жа Р. Николова да 
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се обявят конкурси на основание на §9а, алинеи 1, 2, 3; няколко конкурса 

за реално свободни честоти и смесен вариант - радио и телевизия; 

Г-жа М. Стефанова представи приоритетите и базовите критерии, 

изработени в работната група и предложи СЕМ да съсредоточи 

вниманието си върху приоритетите, поради предстоящата среща с КРС; 

Г-н Р. Райков напомни за липсващия отговор от КРС за операторите по 

§9а, алинея 2 и спрените конкурси. Има указания на съда, които са 

задължителни за довършване на спрените процедури. Необходим е 

деликатен баланс между обществените потребности от нови радиа и 

телевизии и направените вече инвестиции, и бъдещите такива в радио- и 

телевизионната сфера. СЕМ има необходимост от строго мотивирани 

решения; 

Доц. д-р Лилия Райчева предложи да се попита г-н Шабански има ли 

капацитет неговия отдел за организирането на тези конкурси. Съществува 

реална опасност от невъзможност да се решат краткосрочно проблемите. 

Тъй като решенията трябва да се вместят в реален график и капацитет, и 

поради големия брой сходни кандидати, г-жа Л. Райчева предложи СЕМ да 

реши въпроса с публичен жребий. 

Членовете на Съвета не приеха предложението поради това, че решенията 

на СЕМ трябва да бъдат строго аргументирани. 

Доц. д-р М. Пешева подчерта, че един публичен жребий ще минира 

обществения интерес. Съществува огромна разлика в броя на населението 

в една група. Жребият ще се изтълкува като изключително нисък 

професионален капацитет на СЕМ, който не е в състояние да подготви 

доклад, проиритети и критерии, които да оповести публично и 

мотивирано. 

Г-н М. Вълков предложи да се съсредоточи работата върху изработването 

на приоритетите. 
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Доц. д-р М. Пешева припомни, че смисъла и целта на възложения й 

доклад е да даде достатъчно аргументи за развитието на радио- и 

телевизионната среда и тези основни приоритети са отразени в него. Тя 

предложи някои текстове, изработени от работната група, да бъдат 

включени в съответния раздел и по този начин това да стане доклад на 

СЕМ, за да се излезе с обща позиция на Съвета като регулаторен орган. 

Също така е необходимо да се избере дата за евентуалната 

пресконференция/16 май 06г./; 

СЕМ обсъди предложения текст за основните приоритети на Съвета с 

вносители: академик Л. Стайков, проф. М. Семов и г-н М. Вълков и се 

обедини около мнението приоритетите да бъдат разделение на; основни 

приоритети на СЕМ, като ругулаторен орган и конкретни приоритети във 

връзка с предстоящото лицензиране. Д-р Р. Николова предложи след 

изработване на втория вид приоритети да се използва доклада на доц. д-р 

М. Пешева, където да се намерят доказателства за тезите на СЕМ. 

СЕМ гласува с 9 /девет/ гласа "за" основните приоритети на СЕМ /с 

допълнение: " и Стратегията за развитие на радио- и 

телевизионната дейност" и предложение на доц. д-р Л. Райчева за 

редакция на текста/. 

След дебати СЕМ се обедини около следните приоритети във връзка с 

предстоящото лицензиране: 

> Развитие на националните и регионалните мрежи на обществените 

оператори - БНТ и БНР. 

СЕМ гласува с 8 /осем/ гласа "за" текста. 

> Довършване на лицензионните процедури за операторите по §9а, ал.2, 

съгласно указанията на ВАС. 

СЕМ гласува с 8 /осем/ гласа "за" текста. 
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> Откриване на лицензионните процедури чрез конкурс за операторите по 

§9а, ал.1, 2, 3. 

СЕМ гласува с 8 /осем/ гласа "за" текста. 

> Откриване на лицензионните процедури чрез конкурс за радио- и 

телевизионно излъчване. 

СЕМ гласува с 8 /осем/ гласа "за" текста. 

> Участие в изработването на национален план за прехода от аналогово 

към цифрово наземно разпространение. 

СЕМ гласува с 8 /осем/ гласа "за" текста. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

СЕМ се запозна с докладна записка/вх.№013-58-42/04.05.06г./ от отдел 

Лицензни и регистрации, с вносители г-н Б. Шабански и г-жа А. Лозенска 

СЕМ прие обстоятелствата, изложени в докл. записка, относно: 

> Изискванията на чл. 116а от ЗРТ за срока и съдържанието на решенията; 

> Писмата до заявителите, инициирали процедури за конкурси в 

градовете, за които липсва свободен честотен ресурс според КРС, 

придружени от съответните решения за прекратяване на тези 

процедури; 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

В отговор на поканата за участие в 32-та редовна среща на ЕПРА - 17-20 

май 06г., гр. Ежинор, Дания/вх. №013-42-2/07.02.06г./, Съветът взе 
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решение за командировка на д-р Р. Николова, г-жа М. Стефанова и г-н 

Р. Райков с право на пътни, дневни за 4 дни, 3 нощувки, медицински 

застраховки, стопански разходи в размер на 100 евро за сметка на 

СЕМ. Решението да се доведе до знанието на отдел ФСДЧР и експерт 

Международна дейност в отдел АИО; 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

СЕМ прие докл. записка/вх.№№013-121-4/02.05.06./ от доц. д-р Л. Райчева, 

относно материали от 40-то заседание на ПКТТ. 

СЕМ реши с 8 гласа "за": да се заплати превод от английски на 

български език на Ина Стойчева, 10 стр. по 7/седем/ лв. на 1 станд.ст., 

1800 м. зн., съгласно практиката на СЕМ. Решението да се доведе до 

знанието на отдел ФСДЧР и отдел Правен. 

ПО ТОЧКА "РАЗНИ": 

СЕМ прие проект за Семинар -обучение на експертите от регионалните 

центрове/11- 12 май 2006г./ и реши: 

> Участниците да бъдат информирани поименно от началник на 

направление Мониторинг; 

> В семинара да вземат участие и експерти от отдел Мониторинг. 

Приложени документи към Протокол №30 

1. Основни приоритети на СЕМ за развитието на електронната 

медийна среда в РБългария. 
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2. Докладна записка /013-58-42/04.05.06г./ от г-н Б.Шабански и г-

жа А. Лозенска. 

3. Покана и програма за 23-та редовна среща на ЕПРА - 17-20 

май 06г., Дания /вх.013-42-2/07.02.06г./. 

4. Материали от 40-то заседание на ПКТТ/вх.№013-121-

4/02.05.06г. и вх.№013-121-5/02.05.06г./. 
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